
Voorzitter, 
 
 
De begroting van Eindhoven is een plan voor onze toekomst. Een 
plan welke stappen we gaan zetten om Eindhoven beter te maken 
met als start 2023. Maar helaas staan er bijna geen concrete plannen 
in.  
 
Dit college is wel van plan om alles op alles te zetten om te groeien. 
Maar groei om te groeien mag toch geen doel op zich zijn?  
 
Het doel moet toch zijn dat mensen die hier wonen een goed leven 
kunnen leiden, dat je zuinig bent op je omgeving en milieu; voor nu 
maar zeker ook voor de toekomst van onze kinderen? Maak van groei 
géén doel op zich! 
 
We leven in onzekere tijden: met torenhoge inflatie, krapte op de 
arbeidsmarkt, een enorme woningnood en energieprijzen die de pan 
uit rijzen.  
 
Steeds meer mensen weten niet meer hoe ze elke maand de touwtjes 
aan elkaar moeten knopen, en komen daardoor in toenemende mate 
in de problemen.  
 
Daar waar we de enorme stijging van de energieprijzen allemaal 
voelen, komt dit extra hard aan bij de mensen die het toch al niet al te 
breed hebben.  
 
Maar wat we wel zien gebeuren is dat energiebedrijven miljarden 
winst maken over de rug van onze inwoners. Dat is op zijn zachts 
gezegd onacceptabel.  
 
Zeker voor die mensen die het door de inflatie en hoge 
energieprijzen, toch al moeilijk hebben om rond te komen.  
 
 
 
 



 
En daarom voorzitter is het broodnodig om energie weer als 
nutsvoorziening te gaan zien en de energiebedrijven gaan 
nationaliseren. Daarom is SP landelijk begonnen met een volkspetitie 
om dit voor elkaar te krijgen.  
Ik roep daarom al mijn collega’s hier in de raad op om deze te 
ondertekenen; het is hard nodig! 
 
Voorzitter, 
 
Als ik zo rondkijk naar in de raad, dan zie ik mijn collega’s denken: 
goh, dit is geen 2e Kamer maar gemeente Eindhoven.  
Dan zeg ik: wees gerust. De eerste stappen kunnen wij hier samen in 
Eindhoven zetten.  
 
Daarom dient de SP de motie gemeentelijk energiebedrijf in, en roept  
het college op om uiterlijk tijdens de kadernota 2024 een stappenplan 
met tijdsplanning, naar de raad te laten sturen. 
 
Om de klimaattransitie te bevorderen, dient de SP een motie in 
Zonnepanelen voor iedereen. Wij roepen daarmee het college van 
B&W om onderzoek te doen naar financieringsmogelijkheden voor 
mensen die aanschaf en plaatsing niet zelf kunnen betalen. En te 
zorgen voor een regeling voor mensen die geen nieuwe lening mogen 
aangaan. Hiermee willen we dat iedereen de kans krijgt om mee te 
doen met deze transitie.  
 
Voorzitter, 
 
Zoals ik eerder al aangaf dat veel mensen in onzekere tijden te leven, 
is het nu hét moment om als Eindhoven naast onze inwoners te 
staan. Dit kunnen we doen als we ervoor zorgen dat we meer 
mensen met een sociaal minimum inkomen kunnen ondersteunen. 
Daarom dienen we een motie in om de meedoen bijdrage 
beschikbaar te stellen voor mensen met een inkomen tot 130% van 
het sociaal minimuminkomen.  
 
 



Als wij beweren dat wij een inclusief stad zijn, dan moeten wij ook zo 
handelen. Wij moeten dan ook onze openbare ruimte zo 
daadwerkelijk inrichten zodat ook dat iedereen echt mee kan. Daarom 
dienen wij ook het  amendement ‘’ ruim baan voor de rolstoel’’ in en 
stellen voor het ontwerp raadsbesluit als volgt aan te passen:  
“Een aantrekkelijke en toekomstbestendige openbare ruimte: de 
openbare ruimte wordt klimaatadaptief en toegankelijk ingericht met 
een vrije ruimte van minimaal 90 centimeter breed naast 
uitstapstroken bij autoparkeerplaatsen conform het ASVV 2019 
(Aanbevelingen voor Verkeersvoorzieningen Binnen de Bebouwde 
Kom).” 
 
Voorzitter, 
 
Iedereen heeft het recht op goede huisvesting. Dit wordt op dit 
moment door de wooncrisis niet gegarandeerd. De SP vindt dat we 
enerzijds woningen in Eindhoven zo snel mogelijk moeten gaan 
isoleren en anderzijds, moeten we voldoende sociale huurwoningen 
gaan bouwen.  
 
De ambitie van de SP is om 40% van de nieuwbouwwoningen sociale 
huurwoning te laten zijn. Helaas is de ambitie van dit college het 
wettelijk verplichte 30% en zelfs dat haalt het college volgend jaar niet 
eens. Dat vinden wij een gemiste kans. 
 
Daarom dienen we de motie Sociale huurwoningen in en roepen het 
college op om duidelijk te maken hoe ze haar eigen ambitie van 30% 
wel gaan realiseren in 2023.   
 
Voorzitter, 
 
Als laatste hebben we de motie Verlengen Exploitatietermijn naar 30 
jaar. Als SP vinden we dat 15 jaar sociale huur, niet sociaal is. Over 
15 jaar hebben we nog steeds sociale huurwoningen nodig en dan 
zouden die woningen verdwijnen.  
 
 
 



 
Ten slotte Voorzitter, 
 

De SP-fractie vindt het belangrijk dat we een 
betrouwbare overheid zijn. Een overheid waar de 
mensen op kunnen rekenen. Bijvoorbeeld om het 
uitvoeren van beleid dat door de gemeenteraad is 
afspraken die in de gemeenteraad zijn gemaakt.  
 
Helaas is dat bij het naleven van de spelregels voor 
woningverhuur en kamersplitsing nog steeds niet het 
geval. Meer dan 100 keer heeft de gemeente zomaar 
een vergunning verleend, zonder deze te toetsen aan de 
regels. Daardoor zijn er vergunningen verleend die nooit 
verleend hadden mogen worden. Dat betekent een 
grotere kans op overlast voor de buren.  
 
Nadat deze grote fout aan het licht was gekomen moest 
de gemeenteraad in de krant lezen dat het nog vaker 
fout is gegaan dan het college had gemeld.  
 
Vraag: Hoe wil het college voor elkaar krijgen dat de 
Eindhovenaren weer op de gemeente kan vertrouwen?  

 
 

 
Dank u wel voorzitter 

 


